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Razgovor s vikarom
Opusa Dei u
Hrvatskoj

O Opusu Dei u Hrvatskoj
razgovarao je Darko Pavičić s
vikarom dr. Jorgeom Ramosom,
44-godišnjim Portugalcem, koji
je u godinu dana odlično naučio
hrvatski jezik. Donosimo isječke
iz toga razgovora.

2.09.2004.

- Ljudi vrlo malo znaju o Opusu Dei?

- Opus Dei najbolje ilustrira priča o
gradnji katedrale u Freiburgu, gdje



su pitali trojicu klesara o njihovu
radu. Prvoga, koji je obrađivao
kamen za temeljni zid, kada su
upitalil što radi, odgovorio je –
obrađujem kamen. Drugi, koji se
trudio oko dovratka, rekao je da
zarađuje novac da prehrani obitelj, a
treći se nadvio nad prozorski luk i
dlijetom klesao križ koji će krasiti
katedralu. Rekao je – gradim
katedralu! Tu je priču koristio naš
prelat i rekao je da je taj treći mogao
biti iz Opusa Dei. Opus Dei naučava
da svi možemo postati sveti u
svakodnevnom životu, na svome
poslu, u svojoj obitelji...

- Što je potrebno za to, npr. običnom
vjerniku?

- Naprosto svakodnevno živjeti
kršćanstvo. Opus Dei je put
posvećivanja svakodnevnom radu i u
ispunjavanju kršćanskih dužnosti i
mi želimo u svim trenucima i



prilikama svojega života ljubiti Boga,
služiti Crkvi i Svetome Ocu.

- Neki vas zbog toga optužuju za
katolički fundamentalizam i
konzervativizam?

- Gledajte, Drugi vatikanski koncil
nas je poučio da su svi kršteni
pozvani slijediti Isusa Krista živeći u
skladu s Evanđeljem i obznanjujući
ga drugima. I to Opus Dei želi! Da svi
kršćani, bez obzira na svoje
svjetovne aktivnosti, sudjeluju u
rješavanju problema u društvu na
kršćanski način i biti stalni svjedoci
svoje vjere.

- Kako ‘obični vjernik’ može postati
članom Opusa Dei?

- Jednostavno da dođe do nas. Ovo je
otvoreno, slobodno i svatko tko želi
doći na duhovnu obnovu može doći
kada poželi. No, da bi se postalo
članom Opusa Dei potrebno je imati
“Božji poziv” i sa svakim koji to osjeti



ćemo popričati i to razmotriti.
Svakodnevno mora moliti, ići na
misu, čitati, raditi, potruditi se da se
posveti u obitelji i na koncu se piše
pismo Prelatu da to taj čovjek uistinu
želi.

- Zašto Vas dosad nije bilo u
Hrvatskoj?

- Vjerojatno je trebalo skupiti ljude
koji mogu naučiti jezik i pripremiti se
za to. U posljednjih 20 godina Opus
Dei je započeo rad u 25 zemalja u
svijetu. Između 1998. od Južnoafričke
Republike do 2003., kada smo došli u
Hrvatsku i Sloveniju, bilo je pet
godina pauze. Ide se malo po malo.

- Od kad ste vi u Opusu Dei?

- Od kad sam imao 14 godina.

- Tako rano se može pristupiti?!



- Zapravo ne, jer se to može tek s 18
godina, ali već s 15 godina možete
biti jako blizu.

- Dolazite iz Portugala, kako vi
doživljavate Hrvatsku. Nedavno je
nuncij rekao da smo ‘najkatoličkija
zemlja Europe’?

- I ja mislim da je to tako i sretan sam
da sam ovdje. Mnogo mi je prijatelja
iz Opusa Dei reklo da su mi zavidni
što idem u Hrvatsku.

- Što je to tako dobro kod nas?

- Vidim da ljudi prakticiraju svoju
vjeru, da su obrazovani i kad god
idem u crkvu vidim mnogo ljudi i to
je bogatsvo hrvatske Crkve. Papa je
ovdje bio tri puta i to nije slučajno,
baš kao ni to što je proglasio mnogo
svetaca i blaženika iz Hrvatske.

- Što ćete učiniti u Hrvatskoj da vas
ljudi bolje upoznaju?



- Najjači naš apostolat je osobni
apostolat, tj. onaj na prijateljskoj
razini, na poslu, među ljudima, na
osobnoj razini, a najveću pažnju
posvetit ćemo obrazovanju i
duhovnim obnovama.

Jutarnji list, 30.kolovoza 2004.
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